
 

 

Protokół  

ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z mieszkańcami osiedla Blachownia 

 

 

 W dniu 15.02.2017 r. o godzinie 19.00 odbyło się w budynku Domu Kultury „Lech” 

przy ul. Wyzwolenia 7 spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami 

osiedla Blachownia.  

W spotkaniu brali udział następujący przedstawiciele Gminy Kędzierzyn-Koźle:  

1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska, 

2. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak, 

3. Kierownik Wydziału Administracyjno-Gospodarczego – Agnieszka Zimny-Ilnicka. 

 

 

W trakcie spotkania omówione zostały następujące zagadnienia:  

 

I. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle poinformowała zebranych mieszkańców o:  

 

1. Rozpoczęciu konsultacji w sprawie Budżetu Obywatelskiego w 2017 roku. Kwota 

wynikająca z podziału rezerwy celowej utworzonej w budżecie miasta na 2017 rok jest 

wyższa niż w 2016 roku i wynosi 1.500.000 zł (w roku 2016 wynosiła ok. 1.200.000 zł). 

Kwota ta została podzielona na szesnaście Osiedli, proporcjonalnie do liczby ich 

mieszkańców. Kwota przypadająca dla osiedla Blachownia wynosi 77.845,00 zł. Wnioski 

zawierające propozycje zadań zgłaszane były do dnia 31.01.2017 r. Teraz są 

weryfikowane i opiniowane. Od 01.03.2017 r. zadania zostaną poddane konsultacji 

z mieszkańcami miasta. Prezydent Miasta zaprosiła wszystkich mieszkańców osiedla do 

głosowania. Na osiedlu Blachownia zgłoszone zostały następujące wnioski:  

1) poprawa bezpieczeństwa na drogach osiedlowych Osiedla Blachownia,  

2) rozbudowa placu zabaw przy kanale w Osiedlu Blachownia,  

3) montaż iluminacji świątecznej na Osiedlu Blachownia w okresie bożonarodzeniowym.  

2. Rozpoczęciu budowy nowego kompleksu basenowo - rekreacyjnego na osiedlu Azoty. 

W ramach tej inwestycji przewidziano budowę krytej pływalni, basenów otwartych oraz 

placu zabaw i boisk. Otwarcie kompleksu zaplanowane jest na koniec 2017 roku. 

Kompleks będzie miał charakter rekreacyjny.  

3. Dalszej przebudowie al. Jana Pawła II. W 2017 r. planowana jest kontynuacja prac na 

odcinku od skrzyżowania ul. Głowackiego z ul. Matejki do skrzyżowania z ul. Wojska 

Polskiego. Na skrzyżowaniu ul. Miłej z ul.1 Maja, dla poprawy bezpieczeństwa, 

powstanie rondo. Przy realizacji tego zadania planuje się również zagospodarowanie 

terenów zielonych w Parku Pojednania. Zakończenie inwestycji planowane jest na koniec 

2017 roku. 

4. Planach rozbudowy Cmentarza Komunalnego przy ul. Gajowej. Gmina dokonała, za 

dopłatą, wymiany gruntów z Lasami Państwowymi. Obecnie trwa przygotowywanie 

dokumentacji technicznej rozbudowy cmentarza. Rozpoczęcie robót nastąpi w drugiej 

połowie 2017 roku.  

5. Utworzeniu hospicjum. W wyniku odpowiednich analiz i ekspertyz wybrany został 

budynek po byłym Publicznym Przedszkolu przy ul. Szymanowskiego 33A w Kłodnicy. 

Obecnie kończą się prace nad wykonaniem projektu technicznego. Zaraz potem Gmina 

rozpocznie prace remontowe. Zakończenie prac planuje się w pierwszym kwartale 2018 r.  

6. Rozpoczęciu prac inwestycyjnych w Kozielskim Porcie i planach budowy pierwszego 

terminala przeładunkowego. Pod koniec 2015 r. Gmina podpisała z inwestorem umowę na 

dzierżawę tego terenu. W ciągu kilku lat w zniszczonym Porcie ma powstać nowoczesny 



 

 

terminal przeładunkowy. Przewóz produktów do terminala odbywać się będzie 

transportem drogowym i kolejowym, a w późniejszym czasie transportem wodnym. 

7. Utworzeniu Grupy Zakupowej i wspólnym przeprowadzeniu w 2016 r. postępowania 

o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę i przesył gazu ziemnego 

wysokometanowego w 2017 roku. Postępowaniem została objęta, między innymi, 

kotłownia zasilana paliwem gazowym w osiedlu Blachownia. W związku z powyższym 

mieszkańcom osiedla obniżona została w 2017 r. cena dostawy ciepła.  

8. Rozpoczęciu modernizacji Parku Lotników. Gmina otrzymała dofinansowanie 

w wysokości ok. 4.500.000 zł z Programu Operacyjnego Infrastruktura a Środowisko na 

zadanie „Poprawa jakości środowiska miejskiego w Kędzierzynie-Koźlu poprzez rozwój 

terenów zielonych – etap I”. W ramach tego zadania, jednym z wyznaczonych do remontu 

obiektów jest Park Lotników na osiedlu Blachownia, który będzie kosztował 

ok. 2.400.000 zł. W ramach projektu zostaną wykonane nasadzenia wraz z systemem 

nawadniającym, ścieżki i chodniki, mała infrastruktura typu ławki i kosze na śmieci oraz 

ekologiczny plac zabaw. Przeprowadzenie postępowania na udzielenie zamówienia 

publicznego planowane jest na koniec 2017 roku. Realizacja prac przewidywana jest do 

końca września 2018 roku.  

9. Remoncie w 2017 roku placu zabaw na ulicy Zwycięstwa. W ramach remontu zostanie 

wykonane oświetlenie, ogrodzenie oraz chodnik na głównej alejce placu.  

10. Wykonaniu w 2017 roku drogi dojazdowej do Inkubatora Przedsiębiorczości 

zlokalizowanego na ul. Szkolnej 17.  

11. Planowanym wykonaniu przez Miejskie Wodociągi i Kanalizację Sp. z o.o. kanalizacji 

sanitarnej i burzowej na ul. Przyjaźni. Prace zostaną rozpoczęte w 2018 roku. Dopóki 

kanalizacja ta nie powstanie, Gmina nie może rozpocząć modernizacji ul. Tuwima.  

12. Planie remontu bunkra na ul. Zwycięstwa. Gmina jest w trakcie wykonania programu 

funkcjonalno-użytkowego. Po jego wykonaniu wystąpi z wnioskiem na dofinansowanie 

tego zadania do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego 2014-

2020.  

13. Wykonaniu w 2017 roku dokumentacji technicznej na modernizację boiska treningowego 

na stadionie przy ul. Szkolnej. W przyszłym roku planuje się wykonanie robót. 

Dodatkowo Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji przeprowadzi w 2017 roku remont 

w domu sportowca.  

 

 

II. Mieszkańcy osiedla zadawali pytania i zgłaszali następujące wnioski:  

 

l . Zapytanie dotyczące utworzenia zakładu utylizacji zużytych opon.  

Prezydent Miasta poinformowała, że powstanie tego zakładu jest planowane na terenie 

przemysłowym na osiedlu Blachownia. Jest to teren prywatny, a nie gminny. Mimo to, Pani 

Prezydent odbyła rozmowę z Prezesem tej firmy, który poinformował ją, że opony będą 

utylizowane za pomocą nowoczesnego procesu zwanego termolizą. W procesie tym utylizuje 

się odpady w szczelnie zamkniętej instalacji, która jest bezpieczna i nie powoduje emisji 

szkodliwych substancji do powietrza. W związku z dużym niepokojem mieszkańców osiedla, 

Prezydent Miasta zaproponowała, że zorganizuje dodatkowe spotkanie mieszkańców 

z Prezesem tej firmy. 

 

2. Skarga mieszkańców dotycząca wydobywających się brzydkich zapachów z oczyszczalni 

ścieków (po jej modernizacji) 

Prezydent Miasta poinformowała, że oczyszczalnia ścieków należy do PCC Energetyka 

Blachownia Sp. z 0.0. Przewodnicząca Zarządu Osiedla Blachownia zobowiązała się do 

zapoznania się z tą sprawą i napisania odpowiedniego pisma.  



 

 

 

3. Informacja o braku odśnieżania oraz sypania solą ul. Reymonta w całym okresie 

zimowym.  

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że drogi w Kędzierzynie-Koźlu odśnieżane są 

według kolejności związanej z częstotliwością ich uczęszczania. Zastępca Prezydenta Miasta 

zleci sprawdzenie czy ul. Reymonta, z powodu mniejszego ruchu, należy do ulic 

odśnieżanych rzadziej lub na zlecenie.  

 

4. Zapytanie dotyczące działań Prezydenta Miasta w sprawie podwyższonego poziomu 

benzenu w powietrzu.  

Prezydent Miasta poinformowała, że problem zanieczyszczenia powietrza w Kędzierzynie-

Koźlu istnieje już od paru lat. Według posiadanych danych aż 70% zanieczyszczeń pochodzi 

z gospodarstw domowych a nie z zakładów przemysłowych. Straż Miejska codziennie 

prowadzi kontrole i sprawdza czym w piecach palą mieszkańcy miasta. Nakładane są 

mandaty. Gmina od 1998 r. udziela dotacji mieszkańcom miasta na modernizację systemów 

ogrzewania na ekologiczne. W 2016 r. udzielono ok. 80 takich dotacji. W sprawie 

podwyższonego poziomu benzenu zostały przeprowadzone kontrole przez Prokuraturę 

Rejonową i Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska, które nie ustaliły jednoznacznie 

sprawców podwyższonej emisji. Prezydent Miasta w 2016 r. podjęła dodatkowe działania 

polegające na powołaniu Zespołu ds. Ochrony Powietrza, który przygotował strategię działań 

związanych z poprawą jakości powietrza w Kędzierzynie-Koźlu. W skład Zespołu, oprócz 

przedstawicieli Urzędu Miasta, wchodzą przedstawiciele gminnych jednostek 

organizacyjnych, przedstawiciele spółek miejskich oraz przedstawiciele Komitetu Ochrony 

Powietrza i analitycy zakładów przemysłowych. Obecnie Zespół realizuje zadania wynikające 

z przyjętej strategii. Dodatkowo trwają ustalenia dotyczące współpracy Straży Pożarnej z 

Wojewódzkim Inspektoratem Ochrony Środowiska polegające na przeprowadzeniu badań 

powietrza w oparciu o posiadany przez te jednostki sprzęt (wóz strażacki i chromatograf 

należący do WIOŚ).  Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle wystosowała apel do Prezesa Rady 

Ministrów i właściwych Ministerstw w sprawie zmian legislacyjnych w zakresie przepisów  

mających na celu ograniczenie emisji szkodliwych substancji do powietrza, zwłaszcza 

benzenu.  

 

5.Zapytanie mieszkańców dotyczące obniżenia przez MZEC Sp. z o.o. od dnia 1 lutego 2017 r. 

ceny dostawy ciepła tylko o 3-4% zamiast o 13-19% (taką informację o obniżkach cen podały 

gazety lokalne).  

Prezydent Miasta poinformowała, że zapozna się z tą sprawą i odpowie pisemnie za 

pośrednictwem Rady Osiedla Blachownia.  

 

6. Wniosek o budowę ścieżki rowerowej z osiedla Blachownia do osiedla Azoty. 

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że rozpoczęły się prace nad projektem ścieżki 

rowerowej w kierunku osiedla Piastów. Jest to jednak droga krajowa i dodatkowy problem 

stanowi przeprowadzenie ścieżki przez most na Kanale Gliwickim, z uwagi na bardzo wąski 

w tym miejscu odcinek drogi. Jest natomiast plan wykonania w najbliższych latach ścieżki 

rowerowej od Inkubatora Przedsiębiorczości na ul. Szkolnej w kierunku Sławięcic. W tym 

roku zostanie wykonana ścieżka rowerowa prowadząca od Dworca Kolejowego do osiedla 

Piastów.  

 

7. Zapytanie dotyczące Pola Południowego.  

Prezydent Miasta poinformowała, że trwają prace związane z pozyskiwaniem inwestorów na 

Polu Południowym. Pole Południowe jest to teren inwestycyjny objęty działaniem 

Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej o powierzchni 77 hektarów. W tej chwili jest 



 

 

jeden inwestor, który otrzymał pozwolenie na budowę i w 2017 r. rozpocznie swoją 

działalność. Z drugim inwestorem został podpisany list intencyjny. 

 

8. Wniosek o wykonanie remontu chodnika na ul. Waryńskiego. 

Prezydent Miasta poinformowała, że remont chodnika planowany jest w 2017 roku. 

 

9. Wniosek o wykonanie remontu chodnika na ul. Reymonta 11. 

Prezydent Miasta poinformowała, że remont chodników prowadzony jest po kolei w całym 

mieście.  

 

10. Wniosek o przejęcie przez Gminę od Wspólnoty Mieszkaniowej chodnika przy Publicznym 

Przedszkolu Nr 10.  

Prezydent Miasta poinformowała, że rozważy tą sprawę.  

 

11. Wniosek o zwiększenie liczby iluminacji świątecznych na terenie osiedla.  

Prezydent Miasta poinformowała, że w 2016 roku zakupiono i wykonano oświetlenie 

świąteczne w całym mieście. W 2017 r. planowane jest dokupienie kolejnych ozdób.  

 

 

 

W związku z brakiem dalszych pytań ze strony mieszkańców spotkanie zakończono.  

 

 


